
بررسی توافق حماس و اسرائیل

 وقفه بشردوستانه به آتش بس منجر 
خواهد شد؟

پس از هفته ها کش و قوس سیاسی، دیپلماتیک و رسانه ای 
و رد هرگونه پیشنهادی برای آتش بس از سوی اشغالگران 
نهایتا با تلاش های طرف قطری و مصری، صهیونیست ها 
بامداد روز چهارشنبه توافق خود را با وقفه چهار روزه 
تجاوزات به نوار غزه اعلام کردند. در این راستا، دولت رژیم 
صهیونیستی پس از دو جلسه شورای جنگ و دولت توسعه 
یافته، رسما تصویب آتش بس موقت در نوار غزه را اعلام کرد 
که این توافق شامل تبادل محدود اسرا با حماس است. در 
همین باره رویترز نیز به نقل از دفتر نتانیاهو این خبر را تایید 
کرد و در این گزارش خود آورده است که کابینه صهیونیستی 
سه شنبه شب و بعد از ۶ ساعت بحث و بررسی با توافق آزادی 
۵۰ اسیر اسرائیلی نزد حماس موافقت کرد. کابینه رژیم 
صهیونیستی ضمن اعلام موافقت با معامله تبادل اسرا با 
جنبش حماس، با صدور بیانیه ای بر پایبندی خود نسبت 
به بازگشت همه اسرای صهیونیستی تاکید کرد. به گزارش 
ایسنا، در این بیانیه آمده است، کابینه به بازگشت همه افراد 
به اسارت گرفته شده، است. پیش از این یک منبع مصری 
مسئول گفت، پیشرفت چشمگیری در تلاش های مصر در 
هماهنگی با آمریکا و قطر برای دستیابی به توافق آتش بس 
موقت در نوار غزه وجود دارد. طبق این تلاش ها که در مراحل 
پایانی قرار دارد اسرای صهیونیستی در ازای آزادی زنان و 
کودکان فلسطینی در زندان های رژیم صهیونیستی آزاد 
می شوند. وی تاکید کرد، مصر به نقش محوری خود به طور 
کلی در قبال مساله فلسطین و به طور ویژه درباره تحولات 
بحران کنونی در نوار غزه اعم از آزادی همه اسرا و انتقال 

کمک ها به غزه ادامه می دهد. 
  جزئیات توافق وقفه بشردوستانه

طبق جزئیات منتشر شده از توافق تبادل اسرا، قرار است 
رژیم صهیونیستی در ازای آزادی ۵۳ اسیر در نوار غزه، ۱۵۰ 
زن و کودک فلسطینی اسیر در نزد خود را آزاد کند. رسانه های 
صهیونیستی اعلام کردند که این تبادل اسرا طی چهار مرحله 
و در طول چهار روز آتش بس موقت که از روز جمعه اجرایی 
خواهد شد، انجام می شود. هر روز ۱۰ صهیونیست اسیر که 
رژیم صهیونیستی اسامی آنها را یک روز قبل دریافت خواهد 
کرد، آزاد می شوند و ارتش رژیم صهیونیستی آنها را تحویل 
گرفته و به چهار بیمارستانی که تعیین شده اند، منتقل 
می کند. رژیم صهیونیستی هم در مقابل هر روز حدود ۳۰ زن 
و کودک فلسطینی اسیر را آزاد می کند. البته پیرامون جزئیات 
توافق وقفه بشردوستانه، کابینه رژیم صهیونیستی هم تایید 
و اعلام کرد، با آزادی هر ۱۰ اسیر بیشتر، یک روز به مدت 
زمان آتش بس افزوده خواهد شد. رویترز نیز در گزارش خود 
عنوان داشت که توقف جنگ برای ۴ روز ادامه خواهد داشت 
و در این مدت ۵۰ اسیر صهیونیست آزاد خواهند شد. در این 
گزارش همچنین آمده است که تمامی وزرای صهیونیست 
به جز ۳ وزیر از حزب صهیونیست دینی از جمله ایتامار بن 
گویر، وزیر امنیت داخلی رژیم صهیونیستی، این توافق را 
تایید کردند. روزنامه »یدیعوت آحارونوت« نوشت، در این 
جلسه همه وزیران به جز سه وزیر از حزب راستگرای دینی 
»قدرت یهود« به این تصمیم رای مثبت دادند. این روزنامه 
نوشت، بتسلئیل اسموتریچ، وزیر دارایی رژیم صهیونیستی و 
رهبر حزب راستگرای »صهیونیسم مذهبی« و دو وزیر دیگر 
از حزبش، پس از برقراری ارتباط با رهبران نظامی و امنیتی، 
به رغم مخالفت قبلی، از این تصمیم حمایت کردند. بر اساس 
آنچه وبگاه روزنامه یدیعوت آحارونوت هم گزارش داد که 
کابینه رژیم صهیونیستی موافقت کرد ۳۰۰ زندانی امنیتی 
در بند زندان های اسرائیل را آزاد کند و آنها آزاد نخواهند شد، 
مگر اینکه ۱۰۰ اسیر اسرائیلی به اسرائیل بازگردانده شوند. 
رژیم صهیونیستی اسامی آنها را به حماس تحویل خواهد 
داد. مقامات رژیم صهیونیستی صبح روز چهارشنبه لیست 
اسامی ۳۰۰ اسیر فلسطینی را منتشر کردند که قرار است بعد 
از آزادی اسرای صهیونیست توسط حماس آزاد شوند. روزنامه 
یدیعوت آحارونوت نوشت، رژیم صهیونیستی لیستی شامل 
۹۸ اسیر را تحویل داد، اما توافق کنونی درباره آزادی ۵۰ تن از 
آنها در ازای ۱۵۰ اسیر فلسطینی است. تمام فلسطینی هایی 
که قرار است براساس این معامله آزاد شوند در عملیات های 
شهادت طلبانه دست نداشته اند. کودکانی که قرار است آزاد 
شوند ۱۸ سال یا کمتر سن دارند. زنان از ۱۴ سال تا ۵۹ سال 
هستند. ۷۴ تن از آنها از ساکنان قدس شرقی هستند. بیشتر 
این اسرا از کرانه باختری، برخی از قدس و برخی از غزه هستند 
که طی ماه های اخیر بازداشت شده اند. برخی از این افراد عضو 
حماس، جهاد اسلامی، فتح یا سازمان های دیگر هستند. 
برخی نیز عضو هیچ گروه و سازمانی نیستند. به رغم آنچه 
گفته شد و در پی دستیابی به توافقی برای آتش بس چهار 
روزه و تبادل اسرا میان جنبش حماس و رژیم صهیونیستی، 
جنبش جهاد اسلامی برای آزادی اسرای صهیونیست دربند 
این جنبش شرط گذاشت. جنبش جهاد اسلامی فلسطین 
در بیانیه ای در این باره اعلام کرد تا زمانی که تمامی اسرای 
فلسطینی از زندان های رژیم صهیونیستی آزاد نشوند، 
اسرای غیرنظامی این رژیم در نزد این جنبش رنگ آزادی 

را نخواهند دید. 
   ادامه تجاوز و کشتار پس از چهار روز؟! 

هر چند طیفی از رسانه ها اعلام کردند، رژیم صهیونیستی 
به میانجی قطری اعلام کرده که در صورت آزادی اسیران 
صهیونیستی بیشتر، آماده است مدت زمان آتش بس را 
تمدید کند، اما یوآو گالانت، وزیر جنگ رژیم صهیونیستی 
ساعاتی پس از اعلام موافقت با وقفه بشر دوستانه چهار روزه، 
در نشست خبری مشترک با بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر 
و بنی گانتس، عضو کابینه جنگ این رژیم گفت که پس 
از پایان تبادل اسرا، جنگ در نوار غزه ادامه خواهد داشت 
و این جنگ نخستین گام برای بازگرداندن همه اسرای 
صهیونیستی در نزد حماس است. وی ادعا کرد، این عملیات 
نظامی رژیم صهیونیستی بود که باعث شد درباره اسرا توافق 
شود. اعمال فشار نظامی برای دستیابی به همه اهداف رژیم 
ضروری است. بازگرداندن اسرا ماموریتی است که انجام 
خواهد شد. گانتس هم در این نشست خبری گفت، معامله 
تبادل اسرا سخت است، اما تصمیم، تصمیم درستی است و 

پایه ای برای تداوم این کار خواهد بود. 

 از زمانی که علی لاریجانی بحث خالص سازی و 
جریان خالص ساز را مطرح کرد تاکنون بسیار در خصوص 
این مساله صحبت شده؛ به طور کلی چه عواملی را در 
خالص سازی موثر می دانید و این جریان را پروسه قلمداد 

می کنید یا پروژه؟
جریان خالص ساز به یک شکلی می توان گفت که از سال 
نتخابات مجلس یازدهم شروع شد. هر چند  ۱۳۹۸ در ا
همانطور که پیش از این هم به شما گفتم داستان خالص سازی 
از همان اوابل انقلاب و سال های ۵۸ - ۵۹ نیز به اشکالی 
وجود داشت، اما در این دوره اخیر از سال ۹۸ شروع شد و 
در انتخابات ۱۴۰۰ به یک نقطه عطفی رسید و در انتخابات 
۱۴۰2 به اشکال دیگری خود را نشان می دهد. حال اینکه 
خالص سازی در حال تبدیل شدن از یک پروژه به یک پروسه 
است اگر بدین معنا باشد که به تدریح در حال گسترش است 
موافقم و اتفاقا خالص سازان دارند بیشترین استفاده را از بستر 
دولت سیزدهم انجام می دهند. بهترین زمان هم برای اینکه 
شما بتوانید این خالص سازی را انجام دهید در زمان دولتی 
است که خیلی دارای اقتدار نباشد و آن زمان می توان این کار 
را انجام داد. متاسفانه بعید هم می دانم که این روند به زودی 
متوقف شود و خواهد پیش رفت. اگر به خاطر داشته باشید 
مدتی پیش از مدارس شروع شد و 2۰ هزار مدیر مدرسه را 
تغییر دادند  و قبل از آن هم برخی اساتید را از دانشگاه ها اخراج 
کردند. حال باید منتظر بمانیم و ببینیم که در آینده چه رخ 

خواهد داد. 

 انتقادات بسیاری هم به روند عملکردی خالص سازان 
وارد شده است چنانکه آقای عارف خالص سازی را یک 
راهبرد خوانده اند؛ اساسا چقدر موافقید که این جریان 
درصدد جا انداختن  و حاکم کردن تفکر خود در جامعه  و 

در پی آن در اختیار گرفتن مجلس دوازدهم است؟
افرادی که امروز جزء خالص سازها هستند ماهیتا شاید 
همان افرادی نباشند که در اوایل انقلاب و دهه های هفتاد و 
هشتاد بودند. گاهی اوقات همین کسانی که امروز اصلاح طلب 
و چپ حساب می شوند زمانی خودشان جزء خالص سازها در 
چارچوب و قالب خاص آن زمان بودند. در واقع به شکلی  همه 
این افراد به دنبال خالص سازی بودند، اما آنچه در روند امروز 
نگاه می کنیم این است که با یک سرعت ، عجله و وسواس 
خاصی این دایره را آنقدر تنگ می کنند که فقط عده محدود و 
معدودی در آن جا می شوند. یعنی شاید در دوره های گذشته 
خالص سازی اینقدر گسترده نبود و با قدرت انجام نمی شد. 
آن افرادی هم که مرتکب خالص سازی می شدند اهداف کوتاه 
مدتی داشتند. اما الان به نظر می آید که این اهداف بلند مدت 
است و دنبال این هستند هر کسی که مزاحم تفکرشان هست 
را حال  با رد صلاحیت و با برچسب زدن از گردونه خارج کنند. 

 اخیرا آقای محصولی دبیرکل جبهه پایداری منتقدین 
به خالص سازی را غرب گرایانی خوانده که در جامعه 
پایگاهی ندارند و با توسل به واژه هایی چون خالص سازی، 
شایسته سالاری را تحت الشعاع قرار می دهند و سیاه نمایی 
می کنند؛ با توجه به واقعیت های موجود در جامعه این نوع 

مواجهه را چگونه بررسی می کنید؟
اگر واقعا حذف شخصیتی مثل شهید باکری و تبدیل شدن 
به قارون از طرف آقای محصولی به معنی شایسته سالاری 
است که این شایسته سالاری ارزانی آقای محصولی و مبارک 
وی باشد. اگر محدود و محصور کردن نظام سیاسی کشور 
در افراد تندرو جبهه پایداری شایسته سالاری است که خب 
مبارکشان باشد. به نظر می آید که آقای محصولی طلبکار 
هم شده و اگر دقت کرده باشید در اظهارات اخیر خود گفته 
که آقای رئیسی باید برخی وزرا را نیز عوض کند چرا که آنها 

انقلابی نیستند. 

اینها حتی از آقای رئیسی به زودی عبور خواهند کرد و من 
یقین دارم که جبهه پایداری در انتخابات ریاست جمهوری 
سال ۱۴۰۴ از آقای رئیسی عبور خواهد کرد و آقای رئیسی از 

قربانیان بزرگ جریان خالص ساز خواهد بود. 

 چندی پیش مقام معظم رهبری در دیدار با اعضای 
شورای نگهبان از تلاش همه دستگاه ها برای انتخابات 
باشکوه و مشارکتی صحبت کردند؛ اما روند عملکردی 
هیأت های اجرایی نشان داد که گویا دولت برنامه ای 
ندارد و حال امیدها به شورای نگهبان است؛ اساسا صحنه 

انتخابات پیش رو را با این پیش فرض چگونه می بینید؟
من نمی خواهم از الان در مورد عملکرد شورای نگهبان 
پیشداوری کنم و امیدوارم شورای نگهبان نشان دهد که 
جریان خالص ساز را به رسمیت نمی شناسد و قصد ندارد هر 
آنچه این جریان خواست را انجام دهد. شورای نگهبان واقعا در 
این دوره شرایط سختی خواهد داشت. من در برخی اعضای 
شورای نگهبان همان روال گذشته عملکردی را می بینم ولی 

امیدوارم که این وضعیت تغییر کند. 

  صف بندی های جدید در اردوگاه اصولگرایان باعث 
شده تا با معادلات پیچیده ای در این جریان در خصوص 
انتخابات مواجه باشیم؛ از شانا و شورای وحدت گرفته تا 
شریان و جبهه پایداری و تاثیرگذاری افرادی چون حداد 
عادل، قالیباف ، محسن رضایی و ... ؛ به طور کلی اختلافات 
درون جریانی اصولگرایان برای انتخابات را چگونه تبیین 

می کنید؟
به نظر من چالش اصلی و اولیه این انتخابات مشارکت مردم 
است. وقتی که میزان مشارکت پایین باشد خیلی تفاوتی 
نمی کند که آیا وحدتی در جریانات سیاسی به وجود خواهد 
آمد یا نخواهد آمد. اگر مشارکت در همین میزانی که الان در 
برخی نظرسنجی ها نشان می دهد باشد من فکر می کنم که 
مجموعه های درون جریان اصولگرایی ترجیح می دهند که 
دنبال وزن کشی خودشان باشند و خیلی هم دنبال مشارکت 

گسترده نباشند. 
نتخابات به دلیل تایید صلاحیت بیشتری از  اما اگر ا
کاندیداها مقداری رو به گرم تر شدن برود و جریانات سیاسی 
غیر اصولگرا هم وارد میدان شوند در آن صورت می توان 
انتظار داشت که مشارکت درصدی افزایش پیدا کند. اگر 
مشارکت به دلیل حضور اصلاح طلبان بالا برود به احتمال 
زیاد اصولگرایان ممکن است که به سمت دو لیستی یا حتی 

تک لیستی هم حرکت کنند. اما اگر این اتفاق نیفتد می توانیم 
شاهد ارائه چند لیست از سوی جریانات اصولگرا در انتخابات 
باشیم. از طرف دیگر اصلا الان چیزی به نام تفکر اصولگرایی 
وجود ندارد و آن چیزی که شما می بینید تشکل های اصولگرا 
هستند. واقعا فاصله برخی از این تشکل های اصولگرا با تفکر 
اصولگرایی بسیار زیاد شده است. اینکه شما می بینید آقای 
قالیباف از نواصولگرایی حرف می زند خودش به یک نحوی 
عبور از اصولگرایی است. به هر حال جریان آقای قالیباف 
به دنبال یکسری اهدافی است؛ جبهه پایداری که شاید پایه 
اصلی جریان خالص ساز است چشم ندارد هیچ شخص یا 
جریانی غیر از خود را ببیند. این اختلافاتی را نیز که می گویید 
در جریان اصولگرا وجود دارد زاییده این انتخابات نیست. در 
انتخابات ۱۴۰۰ ، ۱۳۹۸ و انتخابات ۱۳۹۶ نیز وجود داشته 
است. اگر راحت تر بگویم از سال ۱۳۸۴ که اصولگراها ۳ کاندیدا 
در انتخابات داشتند از همان زمان  نیز این اختلافات میان 
اصولگرایان بوده است. جریان اصولگرا هرگز جریان منسجم 
و متحدی نبوده و نیست. اگر اصلاح طلبان با قدرت در مقابل 
اصولگرایان حاضر شوند آن زمان به وحدت می رسند و این 

وحدت نیز فقط وحدت شکلی و ظاهری است. 

 بسیاری از کارشناسان معتقدند دلیل عدم موفقیت 
دولت آقای رئیسی در حوزه اقتصادی نگاه جناحی به 
انتصابات مدیران بوده که نهایتا برون داد فعلی دولت را 
پدید آورده اند؛ با وجود وعده های بسیار دولت در راستای 
حل مشکلات فکر می کنید در دو سال و نیم گذشته به 

مرزهای این وعده ها نیز رسیده اند؟
من واقعا نمی دانم آن وعده هایی که آقای رئیسی با طرح آنها 
وارد انتخابات شد را چه کسانی طراحی کرده و بیان کردند. اما 
حتی اگر هم بپذیریم که آن وعده ها درست بود آقای رئیسی 
از همان  روز اول توان انتخاب افراد کارآمد برای تحقق چنین 
وعده هایی را نداشت. نه فقط در عرصه اقتصادی که به آن 
اشاره کردید بلکه به نظرم در عرصه فرهنگی هم رئیس جمهور 
نتوانست افرادی را انتخاب کند که از قدرت کافی برخوردار 
باشند. بنابر این اقای رئیسی از ابتدا با یک دولت نمره پایین 
وارد شد چراکه یا نتوانست یا نخواست از چهره های توانمند 

حتی اصولگرا استفاده کند. 

  با توجه به اینکه بسیاری از مقامات کشور و چهره های 
سیاسی بر لزوم مشارکت فعال جامعه در انتخابات پیش رو 
صحبت می کنند، اما عده ای معتقدند برخی عوامل مثل 
تحولات سال گذشته یا تاثیر مشکلات اقتصادی بر جامعه 
باعث سردی فضای جامعه نسبت به انتخابات است؛ تحلیل 

شما در خصوص این مساله به چه صورت است؟
به نظر من اتفاقات ۱۴۰۱ خود به تنهایی عامل این موضوع 
نبوده است بلکه به نظرم از زمانی که موضوعاتی مانند برجام 
شکست خورد و هم ترامپ  و هم برخی تندروهای داخلی باعث 
آن موضوع شدند مردم احساس کردند که وقتی رای می دهند 
که بتوانیم با دنیا ارتباط بهتری داشته باشیم، اما در  داخل برخی 
برجام را پاره می کنند یا رفتار دیگری بروز می دهند بنابراین 
رای ما مردم تاثیرگذار نیست. این خود به خود باعث می شود که 
مردم احساس کنند مشارکت شان در انتخابات تاثیر مثبتی که 
ندارد هیچ بلکه فقط به وقت تلف کردن آنها منجر می شود. به 
نظرم همین دلیل باعث شده تا مردم نسبت به حضور در انتخابات 

دلسرد شوند چون نسبت به  نتیجه آن دلسرد هستند.

 پس به این مساله قائلید که  برخی دیگر صندوق رای را 
منشأ تاثیر در جهت تغییر نمی دانند؟

بله این بی اعتمادی به وجود آمده و به نظرم نظام سیاسی 
ما باید تلاش بسیار زیادی کند تا بتواند این اعتماد از دست 

رفته را بازگرداند. 
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گزارش

ذره بین
 کسی تذکردهندگان حجاب 

در مترو را گردن نمی گیرد 
آیا حجاب بان ها خودجوش اند؟

میانه های تابستان بود که خبر استقرار 
نیرو های حجاب بان در متروی تهران منتشر 
شد. نیرو هایی که به گزارش روزنامه اینترنتی 
فراز، آموزش های ویژه دیده اند و قرار بود امر 
به معروف و نهی از منکر را در ایستگاه های 
مترو پیاده کنند. تا چند روز پس از انتشار خبر، 
شهرداری تهران سکوت پیشه کرده بود و شرکت 
بهره برداری متروی تهران نیز حضور و وجود 
چنین نیرو هایی را انکار می کرد. تا اینکه »مهدی 
چمران«، رئیس شورای شهر تهران استقرار 
حجاب بان ها را در مترو تایید کرد و گفت: »در 
خصوص این موضوع، از شورا نظرخواهی نشده 

است.«

 مدیران شهری و پاسکاری پاسخگویی
بیش از ۳ ماه از انتشار خبر می گذرد. در 
این مدت، شرکت مترو و شهرداری تهران در 
حالی همچنان استخدام حجاب بان ها را انکار 
می کردند که گزارش هایی از حضور این نیرو ها 
در مترو، در رسانه ها منتشر شد. تا اینکه در 
هفته آخر آبان ماه، تصاویری از حضور تعداد 
زیادی از زنان در ایستگاه متروی انقلاب تهران 
در فضای مجازی منتشر شد. این نیروها، با 
پارچه هایی که به دوش انداخته بودند، خود را 
»سفیران هدایت« معرفی کردند. عبارتی که 
به نظر می رسد، نام دیگری معادل حجاب بانی 
باشد. »مسعود درستی«، مدیر عامل شرکت 
بهره برداری متروی تهران از توضیح درباره 
پدیده »سفیران هدایت« در مترو امتناع کرد 
و گفت: »روابط عمومی در این مورد پاسخگو 
است.« یک روز بعد در 2۷ آبان ماه، »هادی 
زند«، مدیر ارتباطات و روابط بین الملل شرکت 
بهره برداری متروی تهران نیز در گفت و گو با فراز 
از پاسخگویی در مورد »سفیران هدایت« پرهیز 
کرد و گفت که تنها نیرویی که طبق قانون، 
وظیفه حفظ نظم و امنیت در ایستگاه های مترو 
را دارد، یگان حفاظت مترو است. »زند« در آن 
گفت وگو اعلام کرد که شرکت بهره برداری 
متروی تهران طی اطلاعیه ای که قرار بود 
عصر همان روز منتشر شود، در مورد »سفیران 
هدایت« اعلام موضع خواهد کرد. تاکنون 

اطلاعیه ای از سوی این شرکت منتشر است. 

روزنامه  توسط  تلویحی  پذیرش   
شهرداری تهران؟

۳۰ آبان ماه، ویدئویی از یک ایستگاه مترو 
در تهران منتشر شد که نشان می داد، تعداد 
قابل توجهی از نیرو های »سفیران هدایت« 
در ایستگاه مستقر شده و به مسافران قطار 
شهری »تذکر لسانی« می دهند. صبح روز بعد، 
روزنامه »همشهری« وابسته به شهرداری تهران 
گزارشی با عنوان »عزیزم شالتِ« منتشر کرد. 
روزنامه شهرداری، سفیران هدایت را »نیرو های 
مردمی« خواند که به دلیل »غفلت نهاد های 
مسئول« در ایستگاه های مترو مستقر شده و به 

شهروندان »تذکر صمیمانه« می دهند. 

 نقضِ خودجوشِ حریم شهروندی

در پی انتشار گزارش رسانه شهرداری 
تهران، »احمد وحیدی«، وزیر کشور و »علیرضا 
زاکانی«، شهردار پایتخت به استقرار سفیران 
هدایت در ایستگاه های مترو واکنش نشان 

دادند. 
احمد وحیدی در حاشیه جلسه هیأت دولت 
در این باره گفت: ما مجوز خاصی برای این کار 
ندادیم و ظاهرا توسط گروه های مردمی انجام 
می شود.« زاکانی نیز در واکنش به استقرار 
حجاب بان های موسوم به سفیران هدایت در 
مترو گفت: »شهرداری مجوز این کار را نداده 
و به صورت خودجوش این کار از سوی مردم 
شکل گرفته است. اگر کسی در مترو بخواهد 
امر به معروف و نهی از منکر کند، آیا می توانیم 
بگوییم این کار را انجام ندهد؟« این اظهارات، 
نه تنها چیزی از ابهامات ماجرا کم نکرد، بلکه 
واکنش برخی کاربران شبکه های اجتماعی را 
نیز برانگیخت. از نگاه بخش قابل توجهی از آنها، 
»خودجوش« بودن استقرار حجاب بان ها آنها 
چندان باورپذیر نیست. از سوی دیگر، تصاویر 
افرادی با دوربین های عکاسی و فیلمبرداری 
نیز همراه با نیرو های »سفیران هدایت«، در 
ایستگاه های مترو منتشر شده است. به فرض 
صحت اظهارات وزیر کشور و شهردار تهران این 
پرسش خلق می شود که نیرو های »خودجوش و 
مردمی«، با چه مجوزی مشغول به تصویربرداری 
از شهروندان در مترو هستند؟ عکس ها و 
فیلم های تهیه شده، به کجا ارسال شده یا در 
کدام نهاد مورد استفاده قرار می گیرند؟ چه 
تضمینی بر عدم سوءاستفاده سازمان های 

خارجی از این تصاویر وجود دارد؟!

  و تکرار مکررات... 
اقداماتی از این دست، به عقیده بسیاری از 
کارشناسان و به ویژه جامعه شناس ها، نه تنها به 
اهداف اصلی اش- که همان امر به معروف و نهی 
از منکر است- نمی رسد بلکه باخث شکاف های 

اجتماعی شده و به بی اعتمادی دامن می زند. 

محمد مهاجری در گفت و گو با »آرمان ملی«:

خالص ساز  ان خالص ساز  ان 
  از رئیسی  هم از رئیسی  هم 

عبور خواهند کردعبور خواهند کرد

افرادی که امروز جزء خالص ســازها 
هســتند ماهیتا شــاید همان افرادی 
نباشند که در اوایل انقلاب و دهه های 
هفتاد و هشــتاد بودند. گاهی اوقات 
همین کسانی که امروز اصلاح طلب و 
چپ حساب می شوند زمانی خودشان 
جزء خالص سازها در چارچوب و قالب 
خاص آن زمان بودند. در واقع به شکلی  
همه این افراد به دنبال خالص ســازی 
بودند، اما آنچه در رونــد امروز نگاه 
می کنیم این اســت که با یک سرعت ، 
عجله و وســواس خاصی این دایره را 
آنقدر تنگ می کنند که فقط عده محدود 

و معدودی در آن جا می شوند

آرمان ملی- حمید شجاعی: انتخابات مجلس دوازدهم حدود 
4 ماه دیگر در 12 اسفندماه برگزار خواهد شد تا خانه ملت 
جدید ترین مستاجرین خود را بشناسد. این در حالی است که بر 
خلاف دستگاه های اجرایی و نظارتی و یک جریان سیاسی خاص؛ 
هوای جامعه و سایر جریانات سیاسی نسبت به انتخابات فعلا سرد 
است و مخصوصا  بخشی از جامعه نسبت به مقوله انتخابات نگاهی 
ندارند. انگار نه انگار که قرار است در پایان سال مهم ترین رویداد 
سیاسی کشور رقم بخورد. از طرفی عملکرد هیأت های اجرایی در 
رد صلاحیت ها باعث شده تا بسیاری از نگاه های مثبت و سازنده 
نسبت به برگزاری انتخاباتی با شکوه و رقابتی به  سردی گراید. 
گویی اینکه جریان خالص ساز که پیش از این در حوزه های مختلفی 
نقش آفرینی کرده بود می خواهد نقطه عطف عملکرد خود را در 

انتخابات اسفند 1402 به نمایش بگذارد. در همین راستا چندی 
پیش نیز مقام معظم رهبری در دیدار با اعضای شورای نگهبان از 
لزوم فراهم آوردن شرایطی برای برگزاری انتخاباتی مشارکتی و 
باشکوه سخن گفتند. برای انتخابات مشارکتی باید نشانه هایی از 
تغییر در جامعه بروز و ظهور کند و مردم ببیند که حضورشان در 
انتخابات می تواند منشأ تغییر باشد. اما عملکرد اقتصادی دولت، 
نارضایتی های موجود و حذف و خالص سازی ها موید این نکته 
است که گویا قرار است انتخابات اسفند 98 تکرار شود. در همین 
راستا برای بررسی عملکرد جریان خالص ساز و تاثیرگذاری بر 
وجوه مختلف حاکمیت؛ عملکرد دولت و انتخابات پیش رو حواشی 
آن»آرمان ملی« با محمد مهاجری، فعال سیاسی و رسانه ای 

اصولگرا به گفت و گو پرداخته است که می خوانید.  

   نواصولگرایی عبور از اصولگرایی است

  اگر تبدیل شدن به قارون شایسته سالاری 
است مبارک آقای محصولی

  چیزی به نام تفکر اصولگرایی وجود ندارد

   وحدت اصولگرایان شکلی
  و ظاهری خواهد بود 


